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Poštovane kolegice i kolege, članovi HDNDT,  

 

vjerojatno ste čuli informaciju da je jedan od liječnika iz našeg zavoda obolio od Covid19. Obzirom da 

je infekcija dijagnosticirana nakon što je inficirani liječnik proveo tri dana radeći i u centru za dijalizu i 

u  službi objedinjenog hitnog prijema bolesnika, iskusili smo na vlastitom primjeru što znači naći se u 

vrlo složenoj situaciji vezanoj uz postupke brzog izdvajanja svih kontakata, tj. ostali smo isti dan s 5 

medicinskih sestara/tehničara i 0 liječnika (6 liječnika).  

Zahvaljujući provodenju i pridržavanju preporuka datih od strane epidemiološke službe i hdndt, na 

sreću su svi bolesnici iz prve i druge smjene imali negativne briseve na Covid19 te se i dalje nalaze pod 

mjerema opreza i dijaliziraju se u svojim smjenema. Svi liječnici i medicinske sestre/ tehničari koji su 

bili u kontaktu s oboljelim su udaljeni na 14 dana u samoizolaciju. I oni zasada nemaju simptome bolesti 

što indirektno ukazuje da su preporučene mjere zaštite bolesnika i samozaštite osoblja učinkovite.  

Kao dodatni problem su se pojavila i dva kontakta naših dijaliznih bolesnika s Covid 19 pozitivnim 

bolesnicima tijekom transporta u kolima sanitetskog prijevoza te su navedeni bolesnici testirani i 

dijaliziraju se u zasebnoj sali u večernjoj smjeni u različite dane dok ne prode 14 dana od zadnjeg 

kontakta s pozitivnim bolesnikom te se tada planira ponovno testiranje. Oni se dovoze posebnim 

kolima na dijalizu i dijalizira ih jedna sestra uz propisanu zaštitu. Inicijalno uzeti brisevi tih bolesnika su 

bili negativni. 

 

Inače, svi bolesnici su dobili pisane upute vezane uz potrebne mjere predostrožnosti i postupanje u 

slučaju pojave simptoma infekcije. Prije kretanja na dijalizu ih se nazove telefonski i pita o eventualnom 

postojanju simptoma. U čekaonici sjede udaljeni na dva metra jedan od drugoga, sa zaštitnim maskama 

koje stavljaju doma i ne skidaju ih dok ne dođu doma s dijalize. Prije ulaska u centar za dijalizu 

dezinficiraju ruke kao i pri izlasku s dijalize.  Mjeri im se tjelesna temperatura.  

U slučaju sumnje na infekciju Covid19, bolesnici ne dolaze u centar za dijalizu nego se javljaju 

liječnicima na ulazu u bolnicu koji ih prema protokolu proslijeđuju do šatora i organiziraju kontakt s 

epidemiologom i uzimanje brisa.  

 

Kod bolesnika suspektnog na infekciju pokušava se planirati odgađanje dijalize do večernje smjene u 

sali za hcv pozitivne bolesnike ,a ako bolesnik bude smješten na novoosnovani odjel "Karantene" može 

se organizirati provođenje CVVHD na navedenom odjelu (napominjem da za to nemamo dovoljno 

medicinskih sestara i da zavod ima na korištenje samo dva Prismaflex aparata koje rabi za 

nadomještanje bubrežne funkcije u JIS). 

 

Za sada nema većih problema sa opskrbom zaštitnim sredstvima za osobolje i bolesnike (ima ih dovljno, 

ali za štedljivu i racionalnu uporabu). 
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Poučeni vlastitim iskustvom što znači ostati u jednom danu bez osoblja koje provodi dijalizu, ukazujemo 

i na potrebu racionalnog raspolaganja s osobljem koje je educirano za provođenje dijalize jer pojava 

samo jednog pozitivnog kontakta iz pogona izbaci gotovo trećinu osoblja koje je izuzetno teško 

nadomjestiti. Ovom prilikom se zahvaljujem liječnicima i medicinskim sestrama iz KB Dubrava koji su 

nam pomogli da se rad odjela za dijalizu nesmetano nastavi i u našem fizičkom odsustvu, ali uz 

potrebnu "online" telefonsku i e-mail potporu.  

 

Obzirom da smo i prije novonastale situacije s pandemijom Covid19 bili u trajnom nedostatku dijaliznih 

mjesta i za redovito opskrbljivanje bolesnika na kroničnom i akutnom programu te da smo o tome 

upozoravali i nadležne u upravi KBC SM, novonastala situacija s pandemijom ne omogućava nam 

planiranje adekvatne strategije u zbrinjavanju bolesnika na dijalizi s Covid19 infekcijom te očekujemo 

da će se uz potporu HDNDT i na odluku Stožera dijaliza za takve bolesnike organizirati u ustanovi za 

zbrinjavanje Covid19 pozitivnih bolesnika.  

 

S poštovanjem, dr. Siniša Šefer 

 


